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تبديل بومي با سفال
محققان كشور كولرهاي سفالي را عرضه كردند كه با استفاده از 
پنل خورشيدي و المنت قادر به ايجاد سرمايش در فصل تابستان 
و گرمايش در فصول سرد زمستان است، ضمن آنكه اين سامانه 
به دليل استفاده از خاك رس، آب ورودي به آن تصفيه مي شود. 
مهندس مرتضي چابكي، مجري طرح، طراحي و ساخت »سفال جت« 
و لوله هاي آبياري را از دس��تاوردهاي اين مطالعات دانست و گفت: 
»سفال جت، سيستم سرمايشي و گرمايشي است و ماده اصلي ساخت 

آن از سفال است.« 
وي با بيان اينكه اين سيس��تم قادر اس��ت دماي هوا را تا ۲۴ درجه 
سانتيگراد بدون نياز به هيچ نوع موتور يا كمپرسوري در فصل تابستان 
خنك  كند، اظهار كرد: »در اين سيس��تم از هزار و ۲۰۰قطعه سفال 
استفاده شده است و با يك مخزن آب در بالا يا پمپي در پايين، آب 
داخل كولر خنك مي شود.« چابكي، منابع انرژي اين سيستم را پنل 
خورشيدي دانست و يادآور شد: »فن اين كولر سفالي با استفاده از 
انرژي خورشيدي شروع به حركت و خنك كردن محيط مي كند.« 

وي استفاده از لوله هاي سفالي براي عبور آب را از ديگر مزاياي اين 
سيستم ذكر كرد و ادامه داد: »اين سيستم به گونه اي طراحي شده 
كه وقتي آب در داخل لوله هاي سفالي وارد مي شود، تصفيه مي گردد. 
خانواده خاك رس به صورت هوش��مند يون كلسيم را جذب و يون 

سديم را از خود دور مي كند.« 
چابكي اضافه كرد: »با چنين روش��ي مي توان كولره��اي آبي را به 
كولرهاي سفالي تبديل كرد كه دو برابر بيشتر از كولرهاي آبي، هوا 
را خنك مي كند؛ در حالي كه ۶۷ براب��ر ميزان مصرف آب را كاهش 

مي دهد.« 
اين محقق با تأكيد بر اينكه اين سيستم، مركزي است توضيح داد: »در 
اين مدل پوشال كولرهاي آبي حذف مي شود و با استفاده از ريموت 
كنترلي كه روي آن نصب مي شود، مي توان سيستم را روشن و داخل 

محيط هاي بسته را بدون نياز به برق خنك كرد.« 
چابكي به سيستم گردش آب در كولرهاي سفالي اشاره كرد و افزود: 
»بالاي اين سيستم داراي يك كوزه حاوي زغال فعال و ماسه بادي 
است كه آب، داخل آن ش��ده و تا ۷درجه سانتيگراد خنك و تصفيه 
مي شود و آب تصفيه و خنك ش��ده بدون هيچ پمپي وارد رادياتور 
سيستم مي شود و به اين طريق راديات و فن شروع به كار مي كند و 

سرما وارد محيط خواهد شد.« 
وي همچنين به سيستم پنل خورشيدي اشاره كرد و يادآور شد: »پنل 
خورشيدي به عنوان س��ايه بان سيستم نصب مي شود و هزينه هاي 
مربوط به سقف و سايه بان كولرها حذف خواهد شد و قادر به تأمين 
انرژي مورد نياز كولر سفالي است و با استفاده از اين روش براي اين 

نوع كولر نيازي به گاز فريون نيست.« 
............................................................................................................

ساخت پليمرهاي زيستي در پلي تكنيك
محققان دانش�كده مهندس�ي پزشكي دانش�گاه صنعتي 
اميركبي�ر موفق ب�ه س�اخت پليمرهاي زيس�تي ش�دند 
كه برخ�ي از اي�ن پليمرها ب�راي اولين بار در كش�ور توليد 
ش�ده و در بيمارس�تان ها مورد اس�تفاده قرار گرفته است. 
دكتر حسين حسيني تودشكي، معاون پژوهش و فناوري دانشگاه 
صنعت��ي اميركبير در مراس��م تفاهمنامه ايج��اد بخش تحقيق و 
توسعه يكي از شركت هاي داخلي با اعلام اين خبر گفت: »از سال 
گذشته هدف گذاري جديدي براي دانشگاه در راستاي تأثيرگذاري 
اجتماعي و صنعتي انجام داديم كه براي تحقق اين مسير برنامه و 

اهداف خاصي تعريف و اجرا شده است.« 
معاون پژوهش و فناوري دانش��گاه صنعتي اميركبير تأكيد كرد: 
»حدود چهار سال پيش تعداد كمتر از ۲۰واحد فناور در اين دانشگاه 
فعاليت داشتند، اما امروز تعداد شركت هاي دانش بنيان و واحدهاي 
فناور اين دانش��گاه به بيش از ۱۵۰واحد رسيده است كه اساتيد و 

دانشجويان در اين شركت ها مشغول فعاليت و راهبري هستند.« 
معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعتي اميركبير خاطرنشان كرد: 
»دانشكده نساجي اين دانش��كده نيز در ساخت پارچه هاي ايربگ 
خودرو بسيار موفق عمل كرده، فرآيند تجاري سازي تكميل شده و 

در حال توليد است.«
دكتر حسيني تودشكي  افزود: »فارغ التحصيلان و اساتيد دانشكده 
مهندس��ي پزش��كي اين دانش��گاه نيز زخم پوش هايي از جنس 
پليمرهاي زيستي توليد كردند كه برخي از آنها براي اولين بار در 
كشور توليد ش��ده و در حال حاضر در بيمارستان ها مورد استفاده 

قرار مي گيرند.« 
وي تأكيد ك��رد: »اميدواريم در س��ال هاي آتي با تجاري س��ازي 
برون دادهاي علمي و رونق استارتاپ ها و شركت هاي دانش بنيان، 

دانشگاه بتواند تأثير فراتري در جامعه و صنعت داشته باشد.«

 ظرفيت هيئت های مذهبی دانشجويي 
براي تحول در دانشگاه 

نماين�دگان هيئت های مذهب�ی و عزاداری دانش�جويي با 
اش�اره به تجارب موفقي كه از خوداتكايي داشتند، خطاب 
به هيئت ه�اي نوپا بر عدم وابس�تگي به حماي�ت نهادهاي 
رس�مي و اتكا به ظرفيت هاي دروني هيئ�ات تأكيد كردند. 
حسيني، از هيئت دانشجويي دانش��گاه امام صادق)ع(، اكبر از 
هيئت دانشجويي دانشگاه هنر و ش��ريفي از هيئت دانشجويي 
دانش��گاه صنعتي ش��ريف به عنوان س��ه نفر از فع��الان موفق 
هيئات دانشجويي طي ميزگردي به بيان تجارب عملي خود از 

هيئت داري پرداختند. 
هيئت دانشگاه هنر در اوايل دهه۸۰ با كمتر از ۳۰نفر شكل گرفت 
و بعد به مرور با ارتباط گرفتن با افراد ارزشي دانشگاه هاي تهران 
رشد كرد، تا جايي كه امروز شاكله حداقل ۳۰۰نفري و مخاطب 

چندهزار نفري دارد. 
بااينكه تصورات از دانشگاه شريف هميشه صنعتي و آكادميك 
بوده است، اما هيئت آن بيش از دو دهه سابقه دارد. گذشته از 
اينكه فرآيند تكامل يك هيئت را بايد طي زمان بررسي كنيم، 
از لوازم رشد هيئت، س��رمايه گذاري زماني پنج تا ۱۰ساله و 
پاي كار ايستادن هسته اوليه آن اس��ت و در گام بعد، اتصال 

به روحانيت. 
يكي از پارامترهاي پيش��رفت هيئت، داشتن چش��م انداز و نيز 
تعريف مشخص از رشد و پيشرفت است. خروجي كار فرهنگي، 
ناظر به انس��ان اس��ت نه محصول كه بگوييم اگر تيراژ نش��ريه 
هيئت بالا رفت يا به منابع مالي خوبي دس��ت يافت، پيش��رفت 

كرده است. 
در اين گردهمايي مدير هيئت دانشجويي امام صادق)ع( با بيان 
اينكه صرف اينكه مداح يا س��خنران، فردي هيئتي، دلسوز و با 
اخلاص باش��د كفايت مي كند، گفت: »در واقع به جاي چهره ها 
بايد دنبال عرصه هاي نقش آفريني هيئات در دانش��گاه باشيم. 
هيئت هاي دانش��جويي يك ظرفيت عالي براي تحول دانشگاه 
در عرصه هاي مختلف علمي، سياس��ي و فرهنگي هستند و اگر 
هيئت هاي دانش��جويي به اين ظرفيت بالا باور داش��ته باشند، 

اتفاقات عظيمي رخ مي دهد.«
حسيني افزود: »ما در شرايطي كه دانشگاه نه به هيئت رسميت 
مي داد و نه اصولاً مايل بود هيئت وجود داش��ته باش��د و بدون 
اينكه مس��ئوليت فرهنگي در دانشگاه داش��ته باشيم، دانشگاه 
امام صادق)ع( را ب��ه لحاظ فرهنگي متح��ول كرديم. برخلاف 
آنچه تصور مي كنيد، عضويت در مجامع رسمي دانشگاه مانند 
شوراي فرهنگي بيشتر مانع رشد مي شود؛ هر چه خودجوش تر 

و موفق تر.«
محمد اكبر مدير هيئت دانشجويي هنر هم با بيان اينكه سخنران 
چهره ضرورتاً از مقومات ذاتي هيئت نيست، گفت: »به جاي آن 
به نكات مهم تري بايد توجه كرد، مانند داشتن هسته ثابت. آفت 
جدي هيئت دانشجويي، دانشجويي بودن است، يعني هيئت تا 
مي خواهد شكل بگيرد، هسته اوليه آن فارغ التحصيل مي شوند، 
لذا بهانه هاي ج��دي براي حفظ هس��ته اي كه هيئ��ت را جزء 
هويتشان بدانند، لازم داريم. يك راه اين است كه هيئت مديره 

يا امنا داشته باشيم.«
شريفي مدير هيئت دانشگاه شريف هم با بيان اينكه من هم نظر 
آقاي حس��يني و اكبر را تأييد مي كنم، گفت: »هيئت دانشگاه 
شريف، عضو شوراي فرهنگي است، اما هيچ آورده خاصي ندارد. 
تجربه نشان داده است حمايت هاي رس��مي، نه تنها كار را ارتقا 

نمي دهد بلكه خراب مي كند.«
در مجموع سكولار نبودن هيئت و سياسي بودن، صرفاً به بيانيه 
دادن در مناسبت ها نيست، بلكه به مرد ميدان عمل بودن است. 
بايد ديد وقتي رهبر معظم انقلاب نسبت به امري تأكيد مي كنند 

ما چقدر گوش به فرمان و اهل عمل به آن هستيم. 

ضيافت دانشجويان در مشهد
نهمين دوره طرح ضياف�ت رضوي ويژه فع�الان فرهنگي- 
سياسي دانشگاه هاي كشور در مشهد در حال برگزاري است. 
در طرح ضيافت رضوي۲هزار و ۵۰۰ نفر از دانشجويان به ميزباني 
نهاد نمايندگي مقام معظم رهبري در دانشگاه ها طي چهار دوره 
يك هفته اي در مش��هد حضور مي يابند و از مباحث اس��اتيد و 
سخنرانان مطرح كش��وري پيرامون »پيش��رفت و كارآمدي«، 
»استقلال و عزت ملي«، »مردم سالاري و آزادي«، »عدالت« و 

»هنر و رسانه« بهره مند مي شوند. 
همچنين ۵۰۰ نفر از دانشجويان منتخب هشتمين دوره طرح 

ضيافت رضوي، دوره تكميلي خود را آموزش خواهند ديد. 
بصيرت افزايي و ارتقاي س��طح مهارتي دانش��جويان، تبيين و 
بررسي كارنامه ۴۰ساله جمهوري اسلامي در موضوعات فوق و 
كار ويژه دانشجويان براي رفع خلأهاي موجود، از اهداف برگزاري 

اين دوره طرح ضيافت رضوي است. 
بر پايه اين گزارش، به منظور تقويت و س��ازماندهي هيئت هاي 
دانشجويي، هفته نخس��ت طرح، ويژه مس��ئولان و جانشينان 
هيئت هاي دانشجويي بوده و طي آن موضوعاتي چون »هيئت 
س��كولار، هيئت انقلابي«، »اصول و روش ه��اي هيئت داري«، 
»رس��الت هيئات دانش��جويي از منظر رهبر معظ��م انقلاب«، 
»جايگاه اخلاق و معنوي��ت در گام دوم انقلاب«، »روش جذب 
و توسعه مخاطب«، »روش مديحه سرايي در سوگ و سرور اهل 
بيت)ع(« و »هيئت دانشجويي؛ تش��كيلات و اهداف« در كنار 

محورهاي ابتدايي مورد بحث و بررسي قرار مي گيرد. 
نهمين دوره طرح ضيافت رضوي تا ۱۱ش��هريور در دانش��گاه 

فردوسي مشهد ادامه دارد.

دستاورد ايراني تابلو اعلانات

ديگه چه خبر!

فرم�ان هش�ت م�اده اي رهب�ر انق�لاب در 
ارديبهش�ت ۸0 جري�ان عدالت خواه�ي در 
دانش�گاه ها را وارد فاز جدي�دي كرد. روندي 
كه در س�ال هاي اخير توانسته بود با جسارت 
در براب�ر زياده خواهان و مفس�دان بايس�تد. 
عدالت خواهي دانشجويان در اين سال ها با فراز و 
فرودهايي مواجه بوده و حتي مدعيان قلابي هم 
داش��ته، اما در مجموع كارنامه درخشاني عرضه 

كرده است. 
  سازمان 5هزار توماني

در همين راستا در تازه ترين نمونه، انجمن اسلامي 
دانشجويان دانش��گاه پلي تكنيك در اعتراض به 
فروش امكانات و س��اختمان های س��ازمان هاي 
دولتي با قيمت بسيار پايين به اشخاص نامعلوم، 
ساختمان سازمان خصوصي سازي را به صورت 

نمادين به قيمت ۵هزار تومان به فروش گذاشت!
اين تش��كل در بيانيه اي اعلام كرد: »بدينوسيله 
به اطلاع عموم مي رساند كه ساختمان سازمان 
به همراه تمام تجهي��زات آن به دليل ناكارآمدي 
و ضررده بودن اين سازمان به قيمت فقط ۵هزار 

تومان به فروش مي رسد.«
اخيراً جمعي از دانش��جويان با حض��ور و تجمع 
مقابل ساختمان قوه قضائيه واقع در بلوار كشاورز 
تقاطع حجاب، اعتراض خود را نس��بت به روند 
خصوصي س��ازي  در س��ال هاي اخير كه موجب 

فسادهاي مختلفي شده است، اعلام كردند. 
اي��ن دانش��جويان پلاكاردهاي��ي با ش��عارهاي 
»خصوصي س��ازي فيلمش��ونه، پ��ولاي ملت تو 
جيبش��ونه«، »غارتگران دل نگراني دارند، ترس 
از خطر گرفتن حق دارند«، »س��لطان گوش��ت 

اردبيل را محاكمه كنيد« و »بصيرت؛ يعني صداي 
شكستن استخوان كارگران« در دست داشتند. 
اين دانشجويان در پايان با قرائت بيانيه اي درباره 
عواقب اين قبيل خصوصي سازي، خواستار توجه 

جدي و ورود قوه قضائيه به اين مسئله شدند. 
پ��س از اين تجم��ع، خب��ر پذيرش اس��تعفاي 
پوري حسيني رئيس وقت سازمان خصوصي سازي 
در رسانه ها منتشر شد اما تنها چند ساعت پس از 

آن قوه قضائيه او را بازداشت كرد. 
  فصل الخطاب رهبري

در ديدار رمضاني امس��ال دانش��جويان با رهبر 
انقلاب هم موضوع اعتراض دانش��جويان به روند 
خصوصي س��ازي مطرح ش��د و از جان��ب رهبر 
انقلاب مورد تأييد ق��رار گرفت: »آنچه اينجا اين 
برادرمان راج��ع به خصوصي س��ازي گفتند كه 

بچه هاي دانشجو در زمينه  خصوصي سازي وارد 
كار ش��دند كه در همين مسئله  نيشكرِ هفت تپه 
و ماشين س��ازي تبريز، دانش��جو ها رفتند و يك 
مشكلي را واقعاً حل كردند؛ يعني نه پول دارند، نه 
قدرت قانوني دارند، اما در عين حال حضورشان 
مي تواند يك كار بزرگ را يك مش��كل بزرگ را 

حل كند.«
  پيگيري از رئيس قوه

از طرفي ديگر دانش��جويان در ديدار با رئيس قوه 
قضائيه در ارديبهش��تي كه گذشت مجدداً انتقاد 
خود نس��بت به روند خصوصي سازي ها را مطرح 
كردند و رئيس دستگاه قضا هم موكداً قول پيگيري 
داد. حالا بايد منتظر ماند ت��ا  قوه قضائيه در دوره 
تحول، وعده  خود را عملي كند و نهاد هاي امنيتي 
براي ارتباط با مطالبه گران رفتار هاي منسوخ شده 

و امنيتي مثل احضار تلفني را كنار بگذارند. 
واكنش هاي عدالت خواهانه دانشجويان محدود 
به قواي سه گانه نمي شود و تيغ تيز عدالت خواهي 
دانشجويان حتي برخي نهادهاي حاكميتي را هم 

در بر گرفته است. 
   عدالت خواهي واقعي و كاريكاتوري

نقطه اوج عدالت خواهي در س��ال هاي اخير را اما 
مي توان در فروردين س��ال جاري يافت؛  جايي كه 
به سبب برخي كاس��تي ها در رفع  محروميت ها و 
برخي اشكالات دس��تگاه هاي مرتبط در مبارزه با 
فساد اقتصادي-  جرياني كه خود سابقه روشني در 
عدالت خواهي نداشت- مدعي عدالت طلبي اصيل 
شد و با نامه نگاري هايي يگانه منجي برون رفت نظام 
اسلامي را از آنچه بن بست مي خواند جريان خود كه 

هيچ بلكه بازگشت به يك فرد قلمداد مي كرد. 
اين موضوع البته بي پاس��خ نماند و تشكل هاي 
اصيل دانشجويي با مرزبندي ميان عدالت خواهي 
واقعي و عدالت خواهي كاريكاتوري بر اين آرمان 
تأكيد كردند تا جايي كه ۲9فروردين سال جاري 
۳ هزار نفر از فعالان دانش��جويي فعلي و س��ابق 
دانشگاه هاي سراسر كش��ور در نامه اي خطاب 
به رهبر انقلاب و مردم ايران ديدگاه هاي خود را 
پيرامون حاشيه سازي هاي وقت مطرح كردند. 

 در مجموع جريان دانش��جويي مانند هر قش��ر 
ديگ��ري در جامع��ه در برهه هاي��ي اثرگذاري و 
كنش��گري بيش��تري داش��ته و در برهه هاي��ي 
اثر گذاري كمتري و ضعف داش��ته اس��ت، ولي 
مي توان گفت هي��چ زماني حداقل در دانش��گاه 

تعطيل نبوده است. 

در س�ال  »حماي�ت از كالاي ايراني« اين س�تون را به 
تحقيقات و پروژه هاي عملياتي دانش�گاهي اختصاص 
داده ايم كه وجه ممي�زه آنها ارتباط با بازار اس�ت؛ چه 
پروژه هاي علوم انساني و چه مهندسي و چه پزشكي. 
ارتباط دانش�گاه ب�ا ب�ازار، مهم ترين بخ�ش حمايت 
دانشگاهي از كالاي ايراني اس�ت كه اگر به طور كامل و 
صحيح عملياتي شود نقش بي بديلي در تحقق اقتصاد 
مقاومتي خواهد داش�ت. در همين زمينه پذيراي آثار 

جامعه دانشگاهي براي نشر در اين ستون هستيم. 

گردهمايي بزرگ دانشجويان در كربلا
تابستان داغ زيارت

بيست ويكمين دوره عتبات دانشگاهيان از 
۲۷تير ماه آغاز ش�ده است و همچنان اعزام 
كاروان ها ادامه دارد. تاكنون هم ۶۳ كاروان 
از دانش�گاهيان به عتبات اعزام شده اند كه 
به صورت ميانگي�ن حدود ۲ه�زار و500 نفر 
از مجموع�ه 1۳هزار نفري كه قرار اس�ت در 
طول اين دوره اعزام شوند را شامل مي شود. 
امسال دانشجويان با ش��رايط خاص و ويژه اي 
مواجه هس��تند. در زمان تعطيلات تابستان به 
سر مي برند و فرصت خوبي براي اين سفر است 
و مناسبت هاي ويژه اي در طول تابستان وجود 
دارد كه مي توان به روز عيد غدير، روز عرفه، ماه 

محرم و تاسوعا و عاشورا اشاره كرد. 
  جاده و وام مهياست بيا تا برويم

براي اعزام دانشگاهيان به عتبات ۳۵۰ كاروان 
برنامه ريزي شده و زمينه س��فر ۱۳هزار نفر از 
دانشگاهيان فراهم شده است، به طوري كه ۲۶۸ 
كاروان به صورت هوايي و ۸۲ كاروان به صورت 

زميني اعزام خواهند شد. 
دانشجويان دختر از ۲۷ تيرماه تا اول شهريورماه 
و دانش��جويان پس��ر از اول ش��هريورماه تا ۱۵ 
مهرماه اعزام مي شوند. حدود ۳۰ ميليون ريال 
براي س��فرهاي هوايي و ۱۵ ميليون ريال براي 
سفرهاي زميني به دانش��جويان توسط يكي از 
بانك ها وام داده مي ش��ود و براي دانش��جويان 
پسر مشمول نيز با سازمان نظام وظيفه و اداره 

گذرنامه هماهنگي به عمل آمده است تا مجوز 
خروج اين دانشجويان اخذ شود. 

 در اين راستا س��ال گذشته ۲هزار مجوز خروج 
براي دانشجويان مشمول براي سفر به عتبات 
اخذ شد كه امسال نيز همين حدود خواهد بود. 

  روايتگري در صافي صفا
در س��ال گذش��ته در مجم��وع ۴۰۵ كاروان 
دانشگاهي اعزام شدند و زمينه حضور ۱۴هزار 
و ۵۰۰ نف��ر در عتب��ات ايجاد ش��د. ۵۲ درصد 
زائران اعزام ش��ده، زائر اولي بودند و ۸۵ درصد 
آنها زير ۴۰ سال داش��تند. بالاي ۴۳ درصد از 
اعزام شدگان داراي مدرك ارش��د و دكتري  و 

۶۲درصد دانشجويان اعزام شده متأهل بودند. 
امسال در نجف اش��رف برنامه روايتگري براي 
دانش��جويان اجرا مي شود كه بيش��تر در مرقد 
صافي صفا ص��ورت مي گيرد. در حاش��يه اين 
برنامه هم دانش��گاهيان برنام��ه بازديد از خانه 
حضرت امام، وادي السلام و مكان هاي مختلف 

ديگري را دارند. 
  از سلام تا وداع

رئيس ستاد عمره و عتبات دانشگاهيان با بيان 
اينكه ما ش��نبه ۱9مرداد و هشتم ذي الحجه با 
هماهنگي و مساعدت بعثه مقام معظم رهبري 
در عراق همايش و گردهمايي بزرگ »از عرفات 

تا كربلا« ويژه دانشگاهيان در حرم سيدالشهدا 
داش��تيم، گفت: »همچنين برنامه هاي »سلام 
اول« و » وداع« هم از برنامه هاي ديگري است 
كه برگزار خواهد شد. امس��ال اين برنامه ها در 
بين الحرمين و اطراف حرم سيدالشهدا برگزار 
گرديد  كه با اس��تقبال بسيار خوب دانشجويان 

مواجه شد.«
حجت الاس��لام مطهري پور درباره برنامه هايي 
براي زوج هاي دانش��جو در كرب��لا و نجف هم 
گفت: »در اين رابطه يك برنامه ثابت و هميشگي 
نداري��م ولي در ميان دانش��جوياني ك��ه اعزام 
مي ش��وند، زوج هايي هستند كه سفر اول خود 

را به عتبات دارند.«
  گرماي استقبال از»احلي من العسل«

همچنين در كربلاي معلي يك برنامه روايتگري 
در حرم حر بن رياحي بود كه با استقبال بسيار 
خوب دانش��جويان روبه رو شد. امسال همايش 
»احلي من العسل« كه قبلًا هم اجرا مي شد را به 
هتل جابر منتقل كردند كه با حضور مسئولان 
بعثه مقام معظم رهبري در عراق برگزار مي شود 
و در اين رابطه همان هماهنگي هاي لازم انجام 

شده است. 
همايش »احلي من العس��ل« هرس��اله به  رغم 
شدت گرماي هوا و برگزاري در فضاي عمومي 
مورد اس��تقبال دانش��جويان، مديران و راويان 

كاروان ها قرار گرفته است.

نقش جنبش دانشجويي در پيگيري فرمان ۸ ماده اي رهبر معظم انقلاب 

اعتراض دانشجويان به حراج دولت!

دانشجويان فعاليت جهادي را با پژوهش پيش مي برند

پژوهشگران جهادي همچنان مشغول هستند

يكي از تيم هاي كليدي گ�روه آموزش كانون 
جهادي دانش�جويان، تيم پژوهش است كه 
وظيف�ه جم�ع آوري اطلاع�ات و طبقه بندي 
و در نهاي�ت تحويل آنه�ا به ص�ورت خام يا 
پ�ردازش ش�ده ب�ه گ�روه را دارد. از جمل�ه 
فعاليت گ�روه آم�وزش به چيدم�ان منطقه 
محروم و شناس�ايي آن منطق�ه برمي گردد 
و مس�ئوليت آن با تي�م پژوهش اس�ت. اين 
تيم ه�ا قب�ل از گروه ه�اي جه�ادي وارد 
مناطق مي ش�وند و ش�امل افرادي مي ش�ود 
ك�ه در موضوع آم�وزش تبحر خ�اص دارند. 
عمده مسائل آموزش��ي كه در اردو هاي جهادي 
مدنظر دارن��د بحث آموزش فرهنگي و درس��ي 
است كه بيشتر به خاطر مخاطبان است. مدارس 
نهايتاً از بين ۱۰ تا ۱۴ روستا تا متوسطه دوم دارد 
و بعد از آن بايد به ش��هر مراجع��ه مي كردند كه 

مشكلات آموزشي خاص خود را داشت. 
  حذف فعاليت هاي مقطعي

جانش��ين گروه جهادي بس��يج دانش��جويي 
دانشگاه تهران با اش��اره به طرح درس هايي كه 

در اين دوره ها اجرايي مي شود، گفت: »يكي از 
اتفاقات خوبي كه دو سال است در تيم آموزشي 
و فرهنگي افتاده، اين اس��ت كه سعي مي كنيم 
يك يا چند موضوع را نهايت��اً اجرايي و به جاي 
اينكه به صورت مقطع��ي آن را دنبال كنيم به 
صورت مس��تمر و براي به ثمر نشس��تن آن را 

پيگيري مي كنيم. «

  مهار آمار طلاق
هدا روش��ندل يادآور ش��د: »نياز هايي كه گروه 
جهادي ب��راي آن برنامه ري��زي مي كند با توجه 
به نيازسنجي در منطقه اس��ت؛ نيازي است كه 
خودش��ان احس��اس مي كنند، مهارتي كه زنان 
روس��تا علاقه دارند به آنها آموزشش مي دهيم 
كه ممكن اس��ت هيچ هدف اقتصادي دنبال آن 

نداشته باشد. «
وي افزود: »بيشترين ضعفي كه در زنان روستا ديده 
مي شود عدم مهارت زندگي است كه باعث مي شود 

آمار طلاق در اين مناطق افزايش پيدا كند. «
  اعتماد سازي جهادي

به گفت��ه اي��ن جهادگر»منطقه اي كه امس��ال 
دانش��جويان در آن حضور دارند حتي امكانات 
اوليه از جمل��ه تلويزيون را ن��دارد و نبود زمينه 
مشكلات زيادي را براي دانشجويان ايجاد مي كند 
كه بايد زمان زيادي را براي بسترسازي آموزش در 

اين مناطق انجام دهيم. «
روشندل يادآور شد: »بهداشت نيز به بسته هاي 
آموزش��ي اضاف��ه ش��ده اس��ت و به ك��ودكان 
آموزش هاي ويژه داده خواهد شد. اعتمادسازي 
از اصولي است كه يك تيم جهادي پس از ورود به 
منطقه بايد انجام دهد و به گونه اي معرفي شود 

كه مردم مناطق پذيراي آنها باشند. « 
 امسال فعاليت گروه جهادي دانشگاه هاي دولتي 
بيشتر به شمال شرق و جنوب شرق كشيده شده 
و دانشگاه آزاد هم در ساير مناطق كشور طوفان 

به پا كرده است. 
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